

## СОДЕРЖАНИЕ

### Ценностные вызовы глобализационных процессов: между традицией и новацией

<i>Акимов Ю. Г.</i> К вопросу о гармонизации ценностей иммигрантов и принимающего общества: квебекский интеркультурализм и дискуссии о разумных компромиссах (середины – второй половины 2000-х гг.).....	5
<i>Митрофанова А. В.</i> Защита «традиционных ценностей» и православный радикализм (на примере Республики Молдова).....	19
<i>Костогрызов П. И.</i> Идеология <i>сума каманья</i> в политике ценностей левоиндихенистского режима Э. Моралеса.....	30
<i>Еременко Ю. А.</i> Историческая память и ее институционализация в объектах Всемирного культурного наследия ЮНЕСКО на примере России и Германии.....	41
<i>Бурмистрова Е. С.</i> «Моральное большинство»: у истоков новых христианских правых.....	50

### Юбилей О.Л. Лейбовича

Слово редактора.....	62
<i>Кимерлинг А. С.</i> Между социологией и историей: сложные пути социальной теории в постсоветской России (кейс одного интеллектуала).....	64
<i>Казанков А. И., Лейбович О. Л.</i> Агрегатная повседневность сталинской эпохи: к постановке проблемы.....	74
<i>Mayofis M.</i> Father-heroes and Disciplined Sons: Cultural and Historical Contexts of Soviet Military Boarding Schools (1943—1950).....	85
<i>Чащухин А. В.</i> Социальные статусы работников Агитпропа и нормы идеологической работы в годы Великой Отечественной войны.....	95
<i>Эдельман О. В.</i> Учебник по истории революционного движения для жандармов.....	105

### Политизация спорта в СССР

<i>Мухаматулин Т. А.</i> «Женщины и штанга – слишком необычное сочетание»: История женского атлетизма в СССР в 1960-е – начале 1970-х гг. ....	113
<i>Прозуменищikov М. Ю.</i> Москва и олимпийский огонь разделенной Германии (политическая история Олимпиады 1972 г. в Мюнхене).....	121

### Практики и смыслы интернационализма: к столетию основания Коминтерна

<i>Jänis-Isokangas I.</i> From national to international – Konrad Zilliacus and the Finnish Cause.....	133
<i>Иванов Д. И.</i> «Гражданин мира – космополит»: лидеры американских анархистов А. Беркман и Э. Гольдман в Петрограде, 1917–1921.....	145
<i>Альберт Г. Ю., Резник А. В.</i> Основание Коммунистического Интернационала в советской политической коммуникации, 1917–1919 гг. ....	157

### В мире книг

<i>Белякова Н. А.</i> «... Она была в Париже, и я вчера узнал, не только в нём одном»: Советская культурная дипломатия, пропаганда и одомашнивание дискурсов в условиях холодной войны.....	168
Сведения об авторах.....	178

## CONTENTS

### Value Challenges of Globalization Processes: Between Tradition and Innovation

<i>Akimov Yu. G.</i> On Harmonization of the Values of Immigrants and the Host Society: Quebec Interculturalism and Reasonable Accommodation' Controversies (mid – second half of the 2000s) .....	5
<i>Mitrofanova A. V.</i> Protecting «Traditional Values» and Orthodox Radicalism (the Case of the Republic of Moldova).....	19
<i>Kostogryzov P. I.</i> The <i>Suma Qamaña</i> Ideology in the Values Politics of Evo Morales' Left Indigenist Regime .....	30
<i>Eremenko Ju. A.</i> Historical Memory and its Institutionalization in Cultural Heritage Sites on the Example of Russia and Germany .....	41
<i>Burmistrova E. S.</i> Moral Majority: Origins of the New Christian Right .....	50

### Anniversary of Oleg L. Leibovich

Editorial .....	62
<i>Kimerling A. S. C.</i> Between Sociology and History: Complex Ways of Social Theory in Post-Soviet Russia (Case of One Intellectual).....	64
<i>Kazankov A. I., Leibovich O. L.</i> Aggregated Everyday Life in The Stalin's Era: to the Definition of the Problem.....	74
<i>Mayofis M.</i> Fathers-Heroes and Disciplined Sons: Cultural and Historical Contexts of Soviet Military Boarding Schools (1943–1950).....	85
<i>Chashchukhin A. V.</i> Social Statuses of Agitprop Workers and Norms of Ideological Work during the Great Patriotic War .....	95
<i>Edelman O. V.</i> Textbook on the History of Revolutionary Movement for Gendarms .....	95

### Politicization of Sports in the USSR

<i>Mukhamatulin T. A.</i> “Women and Lifting Are an Unusual Pair”: A History of Soviet Women's Athleticism in the 1960s. ....	113
<i>Prosumenshchikov M. Yu.</i> Moscow and the Olympic Flame of Divided Germany (Political History of the 1972 Olympics in Munich) .....	121

### Practices and Meanings of Internationalism: on the Centenary of the Comintern's Founding

<i>Jänis-Isokangas I.</i> From National to International – Konrad Zilliacus and the Finnish Cause.....	133
<i>Ivanov D. I.</i> «Citizen of the World – Cosmopolite»: Anarchist Leaders Alexander Berkman and Emma Goldman in Petrograd, 1917–1921.....	145
<i>Albert G. Yu., Reznik A. V.</i> The Foundation of the Communist International in Soviet Political Communication, 1917–1919.....	157

### In the World of Books

<i>Beliakova N. A.</i> “... She was in Paris, and Yesterday I Found out That it Was not the Only Place She Was in”. Soviet Cultural Diplomacy and the ‘Homely’ Aspect of Political Discourse in the Cold War .....	168
--	-----

List of Contributors .....	180
----------------------------	-----